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P R O T O K Ó Ł    Nr XXX.2018

ze zwyczajnej XXX sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 27 czerwca  2018 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 1300

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  13,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Bułatewicz Wojciech

4. Charytoniuk Ewa

5. Miakisz Jolanta

6. Łapiński Mariusz 

7. Ignatowicz Ryszard

8. Kędyś Elżbieta Irena

9. Olchowik Danuta

10.Olchowik  Leszek

11.Oleksza Sławomir

12.Onoszko Michał Antoni

13.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni usprawiedliwieni:

1.  Fiłonowicz Mariusz

2. Worobiej Wiesław
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Uczestniczyli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

3. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

4. Ewa Katarzyna Grasewicz - Kierownik GOPS

5. Bohdan Olchowik - Dyrektor Szkoły Podstawowej

6. Elżbieta Grażyna Jaroszewicz  - Dyrektor GOAKiR

7. Krzysztof Milewski - Komendant w PSG w Szudziałowie

8. Adam Kaźmierczak - Komendant  PSG w Krynkach

9. Wojciech Bułatewicz - Członek Rady Powiatowej Izby Rolniczej

10.Leszek Olchowik - Delegat do Walnego Zgromadzenia PIR

11.Ryszard Bronowicz - Lekarz „IL-MED” Szudziałowo 

12.Beata Rogalska - NZOZ Krynki

13.Dariusz Dąbrowski - Przew. Stowarzyszenia na rzecz Rozwoju     

                                                     i Promocji Gminy Szudziałowo 

14.Sołtysi wsi - 16 osób.

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po dokonaniu otwarcia i  przywitaniu przybyłych oraz krótkim wprowadzeniu
dotyczącym tematyki obrad przedstawiła projekt porządku

Pan  Tadeusz  Tokarewicz  –  Wójt  Gminy  zgłosił  wniosek  o  ujęcie  do  porządku
sprawy  dofinansowania  zadań  realizowanych  przez  Powiat.  Wyjaśnił,  że  chodzi
o drogę do Minkowiec i przebudowę mostu w Nowince.

Porządek wraz z poprawką  przyjęto  13 głosami.

Porządek:

1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Informacja o funkcjonowaniu Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej

"IL-MED" w Szudziałowie.
4. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych podczas poprzednich sesji.
5. Informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie od XVI sesji.
6. Obniżenie opłat za zajęcie pasa drogowego.
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7. Przyjęcie  projektu  Regulaminu  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę
i zborowego odprowadzania ścieków.

8. Zmiana Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.
9. Sprawozdanie z realizacji budżetu gminy za 2017 rok:

- wystąpienie Wójta Gminy
- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz  opinia 
  Komisji  Rewizyjnej
- dyskusja
- zatwierdzenie materiałów sprawozdawczych
- głosowanie w sprawie absolutorium.

10.Zmiana budżetu gminy na 2018 rok oraz zmiana WPF
11.Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sokółskiemu.
12.Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy.
13.Uzgodnienie projektu uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego.
14.Wolne wnioski.
15.Odpowiedź na wolne wnioski.
16.Przyjecie protokołów z poprzednich sesji.
17.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Po udzieleniu głosu przez Przewodniczącą Rady Gminy  - Pan Ryszard Bronowicz
lekarz  miejscowego  zakładu  opieki  zdrowotnej  przedstawił  sytuację  Zakładu,
stwierdzając między innymi:

 Od  2004  roku  sytuacja  się  zmieniła.  Ubywa  pacjentów  zarejestrowanych
w  zakładzie  z  uwagi  na  demografię,  a  także  z  powodu  przechodzenia
pacjentów do innych placówek.

 Rozległy  teren  gminy  utrudnia  dojazd  do  zakładu  jak  też  dojazd  do
pacjentów. To powoduje wzrost kosztów funkcjonowania Zakładu.

 NFZ nakłada nowe obowiązki, a przekazuje środki na zarejestrowaną ilość
pacjentów. Nie dokonuje się podwyżek wynagrodzeń personelu by zapewnić
funkcjonowanie placówki.

 Sytuacja taka spowodowała odejście z pracy lekarki.
 Udzielenie mi pomocy zaoferowały lekarki z Krynek.
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Pani  Beata  Rogalska  – lekarka  z  NZOZ  Krynki,  nawiązując  do  przedmówcy
stwierdziła:

 Potwierdzam  trudności  w  funkcjonowaniu  placówek  zdrowia  na  terenie
wiejskim. Wynika to zwłaszcza ze średniego wieku pacjentów wynoszącego
58-60 lat.

 Zrodził  się  pomysł  współpracy  obu  placówek,  utworzenia  filii
w Szudziałowie, co umożliwi przyjmowanie pacjentów z terenu Szudziałowa
w Krynkach.

 Jeden zakład  obejmujący łącznie  ok.  2400 osób będzie  w stanie  w miarę
sprawnie funkcjonować.

Głos jeszcze zabrali:

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Oficjalnie  brak danych w zakresie  planowanych zmian w funkcjonowaniu

placówek zdrowotnych.
 Są  to  zakłady  niepubliczne  i  nie  mamy wpływu na  sposób  ich  działania.

Określają to odpowiednie przepisy.
 Pomysł nawiązania współpracy placówek z Szudziałowa i Krynek wydaje się

korzystny dla społeczeństwa.

Pani Elżbieta Irena Kędyś  - Przewodnicząca Rady Gminy
 Była  skarga  do  NFZ  złożona  przez  jedną  z  pacjentek,  a  chodziło

o niegrzeczne traktowanie osób przez lekarza w Szudziałowie.
 Jest potrzeba funkcjonowania placówki w Szudziałowie. Nie wszyscy mogą

dojechać do Krynek.

Pan Ryszard Bronowicz – lekarz IL MED
 Pani wnosząca skargę przeprosiła mnie i nie żywię do niej urazy.
 W  Szudziałowie  planowanie  jest  utworzenie  małego  laboratorium.  To

poprawi sytuację placówki.
 Najlepiej jakby pacjenci zapisywali się na wizyty. To usprawni organizację

pracy.

Pani Beata Rogalska – lekarka z NZOZ Krynki
 W przypadku urlopu czy innej nieobecności lekarza w Szudziałowie pacjenci

będą przyjmowani w Krynkach.
 Sprawy organizacyjne są w trakcie ustalania.

Po tym Pani Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała przedstawicielom
służby zdrowia za obecność na sesji i przedstawienie wyjaśnień.
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Ad.4.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). 

Informację o sposobie załatwienia wniosków z poprzednich sesji przedstawił Pan
Tadeusz Tokarewicz.

Uwag nie było i Rada przyjęła do wiadomości treść informacji oraz sposób
załatwienia.

Ad.5.

Informację  o  swych  działaniach  podejmowanych  w  okresie  od  XXVI  sesji
przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

Następnie  Pan  Tomasz  Tarasewicz  –  Dyrektor  ZGK  przedstawił  dane
dotyczące zakresu  wyników pracy Zakładu.

Głos zabrali:
Pani Elżbieta Irena Kędyś 

 Proszę  o  usuniecie  dwóch  przełamanych  drzew  na  działce  gminnej  za
mostem w Nowince

Pan Dariusz Dąbrowski
 Dziękuję  dla ZGK  za pomoc przy porządkowaniu terenu przy świetlicy

w Wojnowcach.
 Zastanawiamy się nad możliwością budowy boiska do koszykówki.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 We wsi  Nowinka prowadzone są  prace  projektowe do przebudowy mostu

i części dróg w jego sąsiedztwie. Trwają uzgodnienia z PZD, w tym odnośnie
usunięcia  drzew  z  pasów  drogowych.  Po  tym  zostanie  wystosowany  do
Powiatu wniosek o zgodę na wycięcie.

 Jeżeli  jest  potrzeba  to  sprzęt  ZGK  jest  wysyłany  do  pomocy.  Chodzi
o właściwe wykorzystanie.

Innych wypowiedzi nie było i Rada przyjęła do wiadomości treść informacji
oraz zakres działań podejmowanych przez Wójta.
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Ad.6.

Do projektu uchwały obniżającej stawki opłat za  zajęcie pasa drogowego uwag nie
było,  wobec  tego  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  go  i  poddała  pod
głosowanie.
 Uchwałę  przyjęto  13  głosami.   Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXX.193.2018

stanowi w protokole stronę Nr 18.

Ad.7.

Wyjaśnienia  odnośnie  projektu  Regulaminu  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę
i zbiorowego odprowadzania ścieków przedstawił Wójt Gminy.

Uwag nie było  i uchwałę przyjęto 13 głosami.  Nie było głosów przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXX.194.2018

stanowi w protokole stronę Nr 20.

Ad.8.

Z upoważnienia Wójta Gminy projekt Statutu GOPS omówiła Pani Ewa Katarzyna
Grasewicz – Kierownik GOPS.

Na  temat  projektu  dyskusji  nie  było.  Wobec  tego  Przewodnicząca  Rady
Gminy odczytała go i poddała pod głosowanie.
 Uchwałę  przyjęto  13  głosami.   Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXX.195.2018

stanowi w protokole stronę Nr 40.

Ad.9.

Na  wstępie  tego  punktu  Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy  przedstawił
problematykę dotyczącą przebiegu realizacji budżetu gminy w 2017 roku.
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Opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  tej  sprawie  odczytała  Pani

Elżbieta  Irena  Kędyś,   natomiast  opinię  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  jej
Przewodniczący Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz.

Następnie głos zabierali:

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
W odniesieniu do opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy
za 2017 rok wskazał, że:

 Należy znać ustawę samorządową i postępować zgodnie z jej przepisami.
 Punkt 8 opinii nie dotyczy budżetu gminy za 2017 rok. Na początku ubiegłej

kadencji  Rada  ustalała  wynagrodzenia  Wójta  oraz  obniżała  mu
wynagrodzenie  jak  też  ograniczała  wysokość  diet  radnych.  Uchwały  były
kontrolowane  przez  RIO  oraz  przez  Wojewodę.  Nie  stwierdzono  ich
nieważności. Jak można było reagować skoro nie było takich podstaw, a tak
uważa  Komisja  Rewizyjna.  W  tej  sprawie  Przewodnicząca  Rady  Gminy
miała pisma z RIO, z Urzędu Wojewódzkiego jak też opinię radcy prawnego.

 Zapisy  opinii  świadczą  o  tym  jak  Komisja  Rewizyjna  kontrolowała
wykonanie budżetu za 2017 rok.

 Trzeba mieć  wiedzę  o  możliwości  pozyskania  środków spoza  budżetu  by
twierdzić,  że  Wójt  nie  czynił  starań  w tym zakresie.  (po tym przedstawił
dokumenty potwierdzające pozyskanie środków zewnętrznych w 2017 roku
na: oczyszczalnię ścieków, na drogę w Pierożkach, na straże pożarne). Nad
czym głosowali radni wprowadzając środki zewnętrzne do budżetu w 2017
roku, skoro piszecie w opinii o braku tych środków.

 Co  znaczy  brak  współpracy  czy  realizacji  wniosków?  Zawsze  byłem  za
współpracą  i  wspólnym rozwiązaniem problemów.   Inne  kompetencje  ma
Rada Gminy a inne Wójt. Za finanse gminy osobiście odpowiada Wójt.

 Brak realizacji zaakceptowanych wniosków. Których wniosków? Na każdej
sesji  przedstawiałem informacje z realizacji  wniosków z poprzedniej  sesji.
Państwo radni nigdy nie wnieśli uwag do informacji o sposobach załatwienia,
nigdy takie uwagi nie zostały zapisane w protokołach z sesji.

 Przypominam  radnym  Panu  Stasiewiczowi  i  Panu  Baranowskiemu
o spotkaniach zorganizowanych na ich prośbę w Urzędzie Marszałkowskim,
czy  z  Wójtem Turośni  Kościelnej.  Z  Panem Onoszko  jeździłem do  PZD
i rozmawiałem w sprawie drogi. Kiedy odmówiłem współpracy z radnym?
Drzwi gabinetu są zawsze otwarte zarówno radnym jak i mieszkańcom. Wójt
nie jest sekretarką radnych.

 Radny Ignatowicz przychodzi do Wójta i mówi, że trzeba napisać projekt. To
Wójt  odpowiada za budżet,  to  Wójta  kontrolują  instytucje  państwowe nie
radnych.  Wójt  wykonuje zadania  przy  pomocy  pracowników Urzędu.  Pan
Ignatowicz jeździł kilkakrotnie z pracownikiem Urzędu by dokonać zakupu
drzwi.



8

Pan Ryszard Ignatowicz
 Chodziło mi o wykorzystanie funduszu sołeckiego i do tego działania moje

zmierzały.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Gmina  Krynki  pozyskała  spoza  budżetu  wyższe  środki.  Na  modernizację

oczyszczalni uzyskano środki w 2018 roku.
 Z  wypowiedzi  projektanta  świetlicy  w  Wojnowcach  wynika,  że  zadanie

traktuje się jako sprawę polityczną.

Pan Krzysztof Baranowski
 Podczas posiedzenia Komisji Pan Wójt twierdził, ze pozyskano tylko środki

na drogę w Pierożkach.

Pan Dariusz Dąbrowski
 Nie twierdziłem, że Stowarzyszenie będzie kontrolowało Wójta.
 Budowę  świetlicy  w  Wojnowcach  Pan  Wójt  obiecał  podczas  kampanii

wyborczej.
 Powinna być w tym zakresie współpraca. 

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Prowadzono  działania  by  świetlica  powstała.  Dokonano  zmiany  projektu.

Okazało  się,  że  nie  można  pozyskać  środków  w  ramach  programu
rewitalizacji.

 Mówiłem  jedynie  na  jakie  problemy  Stowarzyszenie  powinno  zwrócić
uwagę.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Nie  było  działań  w  zakresie  unormowania  sprawy  wypłaty  diety

Przewodniczącemu Rady Gminy.
 Ustnie dowiedziałam się o przyczynach obniżenia. Wypłacano niższą dietę

bez zmiany uchwały.  Wypłacone wyrównanie zwróciłam na konto Urzędu
Gminy.

 Obowiązująca  uchwała  nie  była  zgodna  z  prawem.  Powinna  być
przygotowana odpowiednia nowa uchwała.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Wypłata była zgodna z ustawą.

Po  tym  Przewodnicząca  Rady  Gminy  nie  udzieliła  głosu  radnemu
Wojciechowi Bułatewicz stwierdzając, że sprawę diety uznaje za zakończoną.
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Przystąpiono  do  głosowań  nad  projektami  uchwał.  Przewodnicząca  Rady
Gminy odczytywała projekty i poddawała pod głosowania.

Uchwałę w sprawie zatwierdzenia materiałów sprawozdawczych z realizacji
budżetu  gminy za  2017 rok przyjęto 13 głosami.  Nie  było głosów przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXX.196.2018

stanowi w protokole stronę Nr 44.

Uchwałę  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  z  tytułu
realizacji budżetu za 2017 rok również przyjęto 13 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXX.197.2018

stanowi w protokole stronę Nr 45.

Ad.10.

Z  wypowiedzi  Pana  Wójta  wynikało,  że  zmiana  budżetu  polega  głównie  na
zabezpieczeniu  środków  finansowych  na  przebudowę  drogi  Zubrzyca  Wielka  –
Minkowce  wkład własny 970.950  zł oraz na dokumentację przebudowy mostu w
Nowince w wysokości 73.787,70 zł.

Zmiany w budżecie podyktowane są też pozyskaniem zewnętrznych środków
finansowych na:

1. Straże pożarne z Urzędu Marszałkowskiego 10.000 zł (bez wkładu własnego)
oraz z WFOŚiGW 36.430 zł  (gdzie wkład własny stanowią środki pozyskane
z Urzędu Marszałkowskiego.

2. Wyposażenie  i  modernizację  GOAKiR  (środki  z  LGD  Szlak  Tatarski).
Pozyskaliśmy 30.000 zł, wkład własny 20.000 zł.

3. Remont  i  doposażenie  biblioteki  w  Szudziałowie  (środki  z  Programu
„Odnowa Wsi” z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 8.700 zł. Wkład
własny 11.300 zł).

4. Rozwój  infrastruktury  sportowo-rekreacyjnej  „Otwarte  Strefy  Aktywności”
w wysokości 25.000 zł (wkład własny 25.000 zł).

Szczegółowe wyjaśnienia odnośnie  proponowanych zmian i  zmiany WPF
przedstawiła Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy.
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Głos zabrali:

Pan Daniel Borowik
 Są sprawy ważniejsze niż budowa strefy aktywności. Kwotę 25 tys złotych

z tego zadania należy przeznaczy na budowę wodociągów. Jest projekt  na
budowę wodociągu do Łaźniska.

Pan Mariusz Łapiński
 Idąc  rozumowaniem  Pana  Borowika,  to  nie  należy  remontować  Ośrodka

Kultury lub doposażać bibliotek. Uważam, że należy realizować zadania, na
które uzyskujemy dofinansowanie.

Pan Krzysztof Baranowski
 Z  propozycji  Pana  Wójta  wynika,  ze  nie  traktuje  równo  wszystkich

wyborców.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Ślubowałem  służyć  wszystkim  mieszkańcom.   Prowadzona  była  budowa

drogi do Wierzchlesia, realizowane były inne zadania, na które można było
pozyskać środki z zewnątrz.

 Propozycje  zmian  również  dotyczą  zadań,  na  które  uzyskujemy  środki
pozabudżetowe.

 W 2017 roku mieliśmy zamrożone środki na drogę do Minkowiec. Nikt nie
mówił by uszczuplić tę kwotę i przeznaczyć na wodociąg.

 Zawsze są dylematy, czy robimy tę czy inną drogę.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Czy  jest  możliwość  budowy  strefy  aktywności  w  ramach  programu

rewitalizacji?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Obecnie nie ma takiej możliwości. Program rewitalizacji został zatwierdzony

na  lata.  Będą  możliwości  realizacji  zadań  w  ramach  tego  programu,
w zależności  od  rodzaju  naboru  wniosków.  W ramach  małej  rewitalizacji
z LGD Szlak Tatarski planuje się pozyskanie środków na prace przy remizie
OSP w Zubrzycy Wielkiej.

Po tym przystąpiono do głosowań.

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wniosek o zmianę załącznika
inwestycyjnego  do  uchwały  poprzez  wykreślenie  budowy  otwartej  strefy
aktywności i przeznaczenie 25 tys złotych na budowę wodociągu.
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Za przyjęciem wniosku było  7 radnych:
1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Ignatowicz Ryszard

4. Kędyś Elżbieta Irena

5. Miakisz Jolanta

6. Onoszko Michał Antoni

7. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Przeciw głosowało  6 radnych:

1. Bułatewicz Wojciech 

2. Charytoniuk Ewa

3. Łapiński Mariusz 

4. Olchowik Danuta

5. Olchowik Leszek

6. Oleksza Sławomir

Głos zabrali;

Pan Leszek Olchowik

 Zarzuca się, że Wójt nie pozyskuje środków, a rzuca mu się kłody pod nogi. 
Strefa aktywności jest  bardzo potrzebna.

Pan Mariusz Łapiński

 Ile można wykonać wodociągu za kwotę 25 tys. złotych. Czy jest to możliwe 
w tym roku?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Jesteśmy jedyną gminą, która nie chce przyjąć środków zewnętrznych.
 Działanie  Rady  Gminy  to  hipokryzja.  Komisja  Rewizyjna  zarzuca  brak

pozyskiwania funduszy zewnętrznych i jednocześnie nie przeznacza środków
na zadanie, na które można uzyskać pomoc.

 Proszę o doprecyzowanie o jaki wodociąg chodzi.
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Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Chodzi o przeznaczenie 25 tys zł na wodociąg do Łaźniska.

Po tym Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały  o zmianie 
budżetu na 2018 rok.

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy z wcześniej zmienionym 
załącznikiem  inwestycyjnym przyjęto 7 głosami.

      Za przyjęciem byli  radni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Ignatowicz Ryszard

4. Kędyś Elżbieta Irena

5. Miakisz Jolanta

6. Onoszko Michał Antoni

7. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Przeciw głosowało  6 radnych:

1. Bułatewicz Wojciech 

2. Charytoniuk Ewa

3. Łapiński Mariusz 

4. Olchowik Danuta

5. Olchowik Leszek

6. Oleksza Sławomir

UCHWAŁA  Nr XXX.198.2018

stanowi w protokole stronę Nr 46.

Uchwałę w sprawie zmiany WPF przyjęto 7 głosami.
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Za przyjęciem byli  radni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Ignatowicz Ryszard

4. Kędyś Elżbieta Irena

5. Miakisz Jolanta

6. Onoszko Michał Antoni

7. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Przeciw głosowało  6 radnych:

1. Bułatewicz Wojciech 

2. Charytoniuk Ewa

3. Łapiński Mariusz 

4. Olchowik Danuta

5. Olchowik Leszek

6. Oleksza Sławomir

UCHWAŁA  Nr XXX.199.2018

stanowi w protokole stronę Nr 61.

Ad.11.

Po wyjaśnieniach Wójta  uchwałę w sprawie dofinansowania zadań realizowanych
przez Powiat a mianowicie budowy drogi do Minkowiec i na dokumentację na most
w Nowince przyjęto 12 głosami.

W chwili głosowania na sali nie był obecny Radny Leszek Olchowik

UCHWAŁA  Nr XXX.200.2018

stanowi w protokole stronę Nr 74.
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Ad.12.

Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt
uchwały  dotyczący  dostosowania  składników  wynagrodzenia  Wójta  do  nowych
przepisów.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz  
 Wydaje mi się, że projekt uchwały jest niezgodny z prawem. Rozporządzenie

mówi o obniżeniu wynagrodzeń Wójtów.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Proponuje się obniżenie wynagrodzenia zasadniczego do kwoty określonej

w rozporządzeniu. Pozostałe składniki też są w granicach jakie ustalono w
tym przepisie.
Po tym odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.

Za przyjęciem było 11 radnych:

1. Borowik Daniel

2. Ignatowicz Ryszard

3. Kędyś Elżbieta Irena

4. Miakisz Jolanta

5. Onoszko Michał Antoni

6. Bułatewicz Wojciech 

7. Charytoniuk Ewa

8. Łapiński Mariusz 

9. Olchowik Danuta

10.Olchowik Leszek

11.Oleksza Sławomir

Głosów przeciwnych nie było, wstrzymali się od głosowania radni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

UCHWAŁA  Nr XXX.201.2018

stanowi w protokole stronę Nr 75.
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Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Dziękuję  Radzie  za  przyznane  wynagrodzenie.  W  sumie   uzyskałem

podwyżkę w kwocie 4 zł.
 Przypominam,  że  Pan  Stasiewicz  przed  sądem  pracy  w  2015  roku

występował  przeciw Gminie  Szudziałowo i  walczył  o  wypłacenie  byłemu
Wójtowi odszkodowania za obniżenie przez ówczesnych radnych w trakcie
kadencji  wynagrodzenia  Wójta.    Byłby  to  koszt  gminy.  Pomimo,  że
poprzedni Wójt w 2011 roku uzyskał 300 tzs. Zł dofinansowania i nie znalazł
w  budżecie  150  tys.  zł  środków  własnych,  a  w  2013  roku  nie  potrafił
wygospodarować 180 tys. zł na przebudowę świetlicy w Wojnowcach.

Ad.13.

 Do projektu uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego uwag nie było i Rada
Gminy uzgodniła go 12 głosami.
W chwili głosowania na sali nie był obecny Radny Leszek Olchowik.

UCHWAŁA  Nr XXX.202.2018

stanowi w protokole stronę Nr 76.

Ad.14.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Przypomniał o możliwości składania wniosków na likwidację skutków suszy

jak też o rodzajach dokumentów w tym zakresie.
 Poinformował o możliwości  zgłaszania się do ODR celem udziału w pracach

Komisji dokonujących szacowania strat.

Pani Bożena Redos
 Wykonać  i  ustawić  tabliczki  do  nieruchomości  Pana  Horczaka  oraz  Pana

Witkowskiego w Słójce.
 Usunąć z poboczy drogi krzaki ograniczające widoczność i utrudniające ruch

pojazdów  na odcinku od skrzyżowania dróg powiatowych i wojewódzkiej na
drodze powiatowej w stronę Słoi.

 Zamontować lampy oświetlenia  ulicznego od skrzyżowania  do przystanku
PKS,  od skrzyżowania w kierunku Słoi oraz w stronę posesji Pana Szumiela.
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Pan Marcin Normantowicz
 Wykonać remont drogi w Szczęsnowiczach.
 Odłowić  psy  nie  mające  właścicieli,  a  stanowiące  zagrożenie  dla

mieszkańców.

Pan Stanisław Nicewicz
 Często  Pan  Wójt  mówi  jedno  a  później  w  tej  sprawie  inaczej.  Jak  np.

w sprawie przejazdów samochodów ZGK

Pan Eugeniusz Dobrenko
 Dziękuje  za  podjecie  uchwały  w  sprawie  środków  na  budowę  drogi  do

Minkowiec

Pan Krzysztof Baranowski
 Ile dni urlopu do wykorzystania mają Wójt i Sekretarz?

Pan Michał Antoni Onoszko
 Dziękuję za poparcie i uchwalenie zmian budżetu.

Pan Paweł Łabanowicz
 Do  kogo  zgłaszać  się  jak  nie  ma  prądu  i  jednocześnie  brak  wody

w wodociągu?

Pan Dariusz Dąbrowski
 Szkoda, że Pan Wójt ocenia pracę mieszkańców jako żebraczą. 

Pan Józef  Żynel
 Kiedy będą szacowane straty w plonach, bowiem zaraz będą żniwa.

Pan Wojciech Bułatewicz
 Dla zbóż pogoda już nie pomoże. Mogą być zmiany na użytkach zielonych

i w uprawach kukurydzy.
Pani Elżbieta Irena Kędyś

 Okręgi  wyborcze  w roku  bieżącym ustalił  Komisarz  Wyborczy.  Nigdy  w
historii  tak  nie  było.  Została  złożona  skarga  jednak  Państwowa  Komisja
Wyborca utrzymała decyzję Komisarza w mocy.

 Nie tak to miało być. Trzeba się pogodzić z faktem
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Ad.15.

Odpowiadając na poruszone zagadnienia Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
stwierdził między innymi:

 Do  Powiatu  zostanie  przekazany  wniosek  odnośnie  wycięcia  krzaków  na
drodze ze Słójki w stronę Słoi.

 Ustawione zostaną dodatkowe tabliczki w Słójce.
 Kamaz jest na stanie ZGK.
 Szukaliśmy księgowej do ZGK. Nikt się nie zgłosił. Część pracownic jest na

urlopach macierzyńskich. Obowiązki powierza się pozostałym osobom, a co
za tym idzie również podwyżka wynagrodzenia.

 Droga w Szczęsnowiczach będzie  remontowana.  W przypadku odłowienia
psa należy go umieścić w schronisku, a co za tym idzie i ponosić koszty.

 W przypadku braku wody należy dzwonić do ZGK. Po godzinach pracy do
Dyrektora ZGK  lub Wójta.

 Nie oceniam negatywnie pracy Stowarzyszenia z Wojnowiec. Jestem otwarty
na  propozycje  i  współpracę,  chciałem  wskazać  działania,  które  mogą
przysporzyć wam problemów.

 Szacowanie szkód odbywać się będzie z udziałem pracowników ODR. Jakie
są terminy szacowania nie mogę obecnie powiedzieć.

Ad.16.

Do treści protokołów z XXVI, XXVII i XXVIII sesji uwag nie wniesiono i zostały
one przyjęte 13 głosami.

Ad.17.

Wobec wyczerpania porządku dokonała zamknięcia  XXX zwyczajnej sesji Rady
Gminy dziękując wszystkim za  udział.

 
Protokołowała:   RZEWODNICZĄCA

            Elżbieta Irena Kędyś
Anna Narbutt  

  


